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Informacja z przebiegu Posiedzenia ZG PTI 
(24 czerwca 2023 r.) 

Pierwsze posiedzenie w nowej kadencji było poświęcone sprawie podziału zadań w ZG 
i przeglądowi najistotniejszych wyzwań.  

Prezes Wiesław Paluszyński, otwierając posiedzenie, poinformował nowych członków ZG 
o zasadach obowiązującej w ZG komunikacji i poprosił o zapoznanie się z regulaminem.

Informacja prezesa o sprawach bieżących 

• Odbyło się już jedno posiedzenie Prezydium ZG.
• Polityka dotycząca Rady ds. Cyfryzacji przyniosła efekt, PTI ma w niej 3 przedstawi-

cieli: dwóch członków (kol. Annę Beatę Kwiatkowską i mec. Jarosława Mojsiejuka)
oraz eksperta w osobie prezesa Paluszyńskiego. Niezbędne jest zbudowanie zaplecza
merytorycznego w Stowarzyszeniu do opiniowania aktów prawnych.

• Uruchomiono działania organizacyjne związane z konkursem Hioba (na najgorszą apli-
kację w sektorze publicznym i komercyjnym). Rozstrzygnięcie konkursu przewidziane
jest na jesień br.

• Prezes rozpoczął rozmowy z zewnętrzną firmą marketingową w modelu niskokoszto-
wym. Po podpisaniu umowy ramowej spodziewamy się znaczącej obniżki kosztów or-
ganizacji imprez i debat, po stronie partnera jest zdobywanie sponsorów.

Zmiany w składzie ZG PTI 

Kol. Przemysław Jatkiewicz zrezygnował ze stanowiska członka ZG PTI, na jego miejsce Prezy-
dium ZG zaproponowało kol. Beatę Ostrowską. Po dyskusji ZG podjął stosowne uchwały 
i uzupełnił skład zarządu o kol. Beatę Ostrowską. Prezes poprosił o przygotowanie stosow-
nych zmian do KRS-u.  

Powołanie sekcji Aktualne wyzwania sztucznej inteligencji 

Po rozpatrzeniu wniosku kol. Marii Ganzhy ZG jednomyślnie podjął uchwałę powołującą 
nową sekcję i zobowiązał kol. Marię Ganzhę do powołania władz sekcji w terminie trzech 
miesięcy do daty podjęcia uchwały. 

Podział zadań w ZG 

• Przedyskutowano propozycje dotyczące harmonogramu i form posiedzeń ZG i Prezy-
dium ZG. Bardzo istotne dodatkowe posiedzenie ZG w sprawach finansowo-gospo-
darczych odbędzie się stacjonarnie w dniu 2 września br. Zespół ds. gospodarczy pod
kierownictwem Adama Szabuniewicza przygotuje przegląd perspektywy finansowej,



 
 
 

a Tomasz Szatkowski przeanalizuje kondycję Izby Rzeczoznawców, która obecnie nie 
ma szefa i wiele ustaleń z poprzedniej kadencji nie zostało wdrożonych. Przewidziane 
są spotkania zespołu gospodarczego z każdym członkiem zarządu, żeby poprawić 
orientację w prowadzonym przez Towarzystwo biznesie. Zespół wypracuje strategię 
uzyskiwania przychodów dla PTI.  

• Kol. Anna Beata Kwiatkowska podjęła się koordynacji działań związanych z edukacją 
i zaprezentowała swoją wizję. Wyznacznikiem działań PTI w najbliższych latach powi-
nien być europejski dokument „Digital Education Action Plan”, który kompetencje cy-
frowe definiuje dwutorowo: to dobrze osadzona edukacja informatyczna i jej wyko-
rzystanie w różnych dziedzinach. Kształcenie w informatyce powinno polegać na nau-
czaniu takich umiejętności, które pozwolą na wejście w każdy z istotnych obecnie ob-
szarów: internetu rzeczy, sztucznej inteligencji, sieci 5 G itd. To wymusza odpowied-
nio skonstruowaną podstawę programową, nasza powstawała kilka lat temu, więc 
pora na przegląd jej obszarów i aktualizację zgodnie z wymogami współczesnego 
świata. Tak kol. Kwiatkowska widzi rolę PTI w ramach sekcji PTI-EDU. Potrzebna jest 
też ekspertyza dotycząca standardów przygotowania cyfrowego nauczycieli i tu pole 
do popisu jest dla sekcji Informatyki szkolnej. W obszarze studiów wyższych nie 
mamy komponentu nauczania cyfrowego w obszarze wszystkich kierunków studiów 
wyższych, stąd sugestia, że Rada Naukowa mogłaby się włączyć w prace nad powoła-
niem dyscypliny naukowej związanej z metodyką nauczania kompetencji cyfrowych. 
Powszechne dokształcania nauczycieli w zakresie kompetencji cyfrowych jest szansą 
dla ECDL i systemu certyfikacji PTI, które pod tym kątem należałoby przejrzeć. W ta-
kiej koncepcji jest też miejsce dla działań Rad sektorowych i trzeba o tym pamiętać 
przy pisaniu nowych wniosków. 

• Niezbędne jest ustalenie celów współpracy międzynarodowej, w którą angażuje się 
PTI (koordynatorem prac będzie kol. Marcin Paprzycki). Naszym oficjalnym przedsta-
wicielem w CEPIS-ie będzie Anna Beata Kwiatkowska, którą wprowadzi w zagadnienia 
poprzedni przedstawiciel – kol. Marek Hołyński. 

• Promowanie obecności kobiet w informatyce PTI powierzy kobietom, koleżankom: 
Marii Ganzhie, Beacie Chodackiej i Annie Beacie Kwiatkowskiej. Panie już się angażują 
w różne akcje promocyjne. Oddział Małopolski prowadzi dwa projekty: „Jestem infor-
matyczką” i „Girls go IT”. Dla uczennic z klas maturalnych już 3 rok prowadzone są 
bezpłatne zajęcia z programowania, do inicjatywy dołączyły ościenne województwa.  

• Podział zadań związanych z Uchwałą Zjazdową będzie nadzorował kol. Marian Bubak. 
Podział ten dotyczy nie tylko członków ZG, ale też oddziałów i sekcji. Zakres kompe-
tencji członków ZG powinien zostać umieszczony na stronie przed wrześniowym spo-
tkaniem. Za kwestie członkowskie będzie odpowiadał kol. Wojciech Kulik. Są chętni 
do współpracy w obszarze nauki, prezes oczekiwałby większej aktywności Rady Nau-
kowej. 

• Kol. Marek Ujejski poinformował, że od wielu lat jest członkiem grupy roboczej eIDAS 
Working Group w Brukseli i dostaje zaproszenia na posiedzenia. To organ pracujący 
nad legislacją dotycząca identyfikacji elektronicznej i usług zaufania. Prezes poprosił, 
żeby wszyscy uczestniczący w różnych europejskich gremiach sporządzali notatki 
z posiedzeń, taka dokumentacja jest ważna.  

 



 
 
 

Informacje skarbnika 

Kol. Dariusz Rosłon ma w swoim zakresie obowiązków: współpracę z Biurem ZG i nadzór nad 
wydawaniem pieniędzy. Dyrektor generalna Biura ZG wprowadziła nowego skarbnika w od-
powiednie zagadnienia. Kol. Rosłon podkreślił, że ograniczanie wydatków nie będzie się od-
bywało kosztem zespołu Biura. Czekamy na finansowy bilans półrocza.  

Biuro wysłało noty obciążeniowe do oddziałów zw. z rozliczaniem niezbilansowanego VAT, 
stąd prośba o kontakt skarbników oddziałów z Biurem, każdy przypadek będzie rozpatry-
wany oddzielnie. Jest to rozliczenie wewnętrzne (VAT został przez ZG odprowadzony). Przy 
planowaniu imprez prezes radzi przedyskutować kwestie kwalifikacji kosztów z księgowością. 

ŚDSI 

Szukamy wsparcia w profesjonalnej usłudze (organizacja plus sponsoring), sprawę zobowią-
zała się pilotować kol. Anna Beata Kwiatkowska pod warunkiem wsparcia ze strony kol. 
Marka Hołyńskiego. Po trzech latach konferencji poświęconym przełomowym technologiom 
powstał pomysł, żeby w kolejnych latach omawiać przełomowe technologie w praktyce, np. 
przełomowe technologie w energetyce (zdrowiu, samorządach). Zmiana formuły daje szansę 
na łatwiejsze pozyskanie sponsorów 

Sprawy różne 

• do 31 lipca można zgłaszać kandydatów do Polskiej Komisji Akredytacyjnej. Przewod-
niczący Rady Naukowej, kol. Janusz Kacprzyk poinformował, że Rada wydeleguje no-
wego przedstawiciela.  

• nadal poszukiwani są recenzenci Konkursu Prac Inżynierskich. 
• kol. Marian Bubak zaproponował rozważenie publikacji o gigantach polskiej informa-

tyki z okazji przypadającego w tym roku jej 75-lecia. Warto również dokonać prze-
glądu tych koncepcji, które były już publikowane przez PTI i przeszły próbę czasu. 
Czynnikiem wiodącym w tych inicjatywach powinna być Rada Naukowa. 

• Formuła konkursów wymaga przemyślenia. 
• Przed zjazdem została uruchomiona nowa strona PTI, opracowana przez Paulinę 

Giersz, zgromadzeni na posiedzeniu wyrazili uznanie dla jej autorki.  

 


